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INTERPELLASJON - GRATIS SANITÆRPRODUKT VED SKULANE I VAKSDAL 

Kommunestyret - Sak 32/2022

KOM - Behandling:
Av omsyn til mengde saker og tidsbruk samtykka kommunestyret til at interpellasjonar vart utsett til 
kommunestyremøtet 10. mai.

KOM - Tilråding/Vedtak:
Saka vart utsett.

Kommunestyret - Sak 50/2022

KOM - Behandling:
Interpellant Line Kydland la fram interpellasjonen.

Interpellanten la fram følgjande forslag til vedtak:
Kommunestyret ber om at det innan kommunestyret i juni 2022 vert lagt fram sak om ei 
prøveordning for korleis ein praktisk og økonomisk kan få på plass gratis sanitærprodukt på skulane i 
Vaksdal frå skuleåret 2022-2023.

Ordførar gav slikt svar:
Ordførar støttar interpellanten og innsendarane, og ynskjer at me får ei sak der me kan ta stilling til 
om me vil lage ei ordning med gratis sanitærprodukt ved skulane våre. 



Det vart deretter opna for debatt.

Interpellanten sitt forslag til vedtak vart samrøystes vedteke.

KOM - Tilråding/Vedtak:
Kommunestyret ber om at det innan kommunestyret i juni 2022 vert lagt fram sak om ei 
prøveordning for korleis ein praktisk og økonomisk kan få på plass gratis sanitærprodukt på skulane i 
Vaksdal frå skuleåret 2022-2023.

Saksopplysningar: 

På vegner av kommunestyrerepresentantane Amalie Johnsen Lunde, Line Kydland og Line Eide Vik, 
Sp fremjar Line Eide Vik følgjande interpellasjon:

Gratis sanitærprodukter på skulane i Vaksdal.

Fleire fylkeskommunar har vedteke eller er ferd med å vedta tilbod om gratis sanitærprodukter i dei 
vidaregåande skulane. Problematikken er like stor på landets grunnskular. 

Gratis og tilgjengelege sanitærprodukt kan vere eit bidrag til at alle jenter kan føle seg komfortable 
på skulane våre. Sanitærprodukt for jenter er like naturleg på toaletta som tørkepapir. 

Menstruasjon har mykje stigma knytt til seg, og mange (og kanskje dei yngste jentene) kan ha 
vanskar om å snakke opent om det - sjølv om det skjer kvar månad og gjeld for omlag halvparten av 
elevane våre.

Jenter skal ikkje straffast - korkje økonomisk eller sosialt for å ha menstruasjon. Vi må ta bort skam 
og vi må fjerne dei siste tabua kring menstruasjon. 

Interpellantane ønskjer at Vaksdal kommune vert ein føregangskommune for likestilling. Eit skritt på 
vegen, er å legge til rette for ein best mogleg skulekvardag og for jenter. I eit samfunn der kondomar 
er gratis, er tida overmoden for å gjere bind og tampongar nettopp det - gratis.

Spørsmål til ordførar.

Er ordførar eining med interpellasjonen og arbeide for at sanitærprodukt vert gjort gratis og 
tilgjengeleg i skulane i Vaksdal frå skuleåret 2022 - 2023 med ungdomsskulen som prioritert?

Forslag til vedtak:

Kommunestyret ber om at det innan kommunestyret i juni 2022 vert lagt fram sak om ei 
prøveordning for korleis ein praktisk og økonomisk kan få på plass gratis sanitærprodukt på skulane i 
Vaksdal frå skuleåret 2022-2023.
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